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[Chr. Thomsen.] 
at den i § 4 nævnte 2 km grænse kun har 
betydning ved bedømmelse af ansvaret i 
disse særlige tilfælde, og at den regel ikke 
i noget andet tilfælde kan påberåbes som 
ansvarsfrihedsgrund. Jeg anmoder den højt- 
ærede landbrugsminister om at udtale sig 
om, hvorvidt han kan bekræfte udvalgets 
opfattelse, så der ikke senere kan rejses 
tvivl om dette spørgsmål. 

Med disse ændringsforslag anbefaler ud- 
valget begge forslagene til vedtagelse. 

Landbrugsministeren (Smørum): I anled- 
ning af den ærede ordførers bemærkninger 
om forståelsen af bestemmelsen i § 4 i lov- 
forslaget om beskyttelse af bier mod giftige 
plantebeskyttelsesmidler skal jeg udtale, at 
jeg er enig i den opfattelse, at den i § 4 
nævnte bestemmelse om 2 km grænsen kun 
har betydning for de i § 4 omhandlede til- 
fælde, hvor jordbrugerne fritages for det 
erstatningsansvar, som ellers gælder. Fore- 
tagelse af varsling vil ikke kunne påberåbes 
som ansvarsfrihedsgrund i noget andet til- 
fælde. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 til forslag 
til lov om ændring af lov nr. 215 af 12. april 
1949 om bekæmpelse af smitsomme syg- 
domme hos bier og om foranstaltninger til 
biavlens fremme 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslagene nr. 1 og 2 til forslag 
til lov om beskyttelse af bier mod giftige 
plantebeskyttelsesmidler 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagene som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. I 

Forslag til lov om ændring af lov nr. 215 
af 12. a f  ril 1949 om bekæmpelse af smitsom- 
me sygdomme hos bier og om foranstaltninger 

.' . til biavlens fremme ' 
vedtoges enstemmigt med 133 stemmer. I 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Forslag til lov om beskyttelse af bier mod 
giftige plantebeskyttelsesmidler 
vèdtoges enstemmigt med 133 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. i 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden- (sidste) behandling af indstilling 
om beslutning af folketinget angående stats- 
regnskabet for finansåret 1951-52. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
4733). 

Indstillingen sattes til forhandling. 

Mørk: På udvalgets vegne skal jeg anbe- 
.. fale indstillingen til vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Indstillingen 
vedtoges enstemmigt med 129 stemmer; 6 
medlemmer, tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Der vil nu blive givet stats- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den sag, som derefter foretoges, var: 

Anden (sidste) behandling af forslag; til 
beslutning af folketinget om godkendelse af 
"Kongeriget Danmarks Hypotekbank".s regn- 

, skab for regnskabsåret 1952-53. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
4736). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ordføreren (Einer-Jertsen): På udvalgets , 
vegne anbefaler jeg at stemme for forslaget. 
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Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslaget til beslutning af folketinget 
vedtoges enstemmigt med . 131 stemmer. 

Formanden: Der vil nu blive givet finans- 
ministeren meddelelse om denne vedtagelse. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn-, 
dringer i lov nr. 138 af 29. marts 1947 om 

I foranstaltninger til imødegåelse af ungdoms- 
arbejdsløshed. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3372;. udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 471). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, de stillede æn- 
dringsforslag og spørgsmålet om lovforsla- 
gets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Ordføreren (Holger Larsèn): Udvalget har 
afholdt fire møder og bl. a. beset en af de 
arbejdstekniske ungdomsskoler for ved selv- 
syn at orientere sig med hensyn til det ar- 
bejde, der udføres dels af lederne for at om- 
stille de unge til anden beskæftigelse, dels 
af de unge ledige. Udvalget har stillet en 
række spørgsmål, bl. a. om hvordan sko- 
lerne udnyttes i sommerperioden, da ingen 
unge ledige henvises dertil. Det er overfor 
udvalget oplyst, at skolerne har været ud- 
lejet til ferieformål af social karakter, så- 
ledes til Københavns, Frederiksberg og 
Gentofte kommunelærerforeninger til ferie- 
ophold for skolebørn. Derudover har de 
været udlejet t i l  ophold og optræning for 
danske og udenlandske krigsinvaliderede 
børn, til ferier for husmødre med børn, her- 
under bl. a. til mødrehjælpen, o. s. v. Under 
hensyn til, at alle disse foranstaltninger er 
af social karakter, har lejen været sat meget 
lavt, således at den ikke fuldtud har kunnet 
dække udgifterne ved skolernes drift. 

Der har ikke i udvalget kunnet opnås 
enighed om at gøre loven permanent, navn- 
lig under hensyn til at man i løbet af nogle 

få år vil komme til at stå overfor store år- 
gange af unge på arbejdsmarkedet. Det må 
derfor befrygtes, selvom regeringen træffer > 
foranstaltninger til at placere disse årgange 
af unge på det normale arbejdsmarked, at 
der alligevel vil opstå en ungdomsarbejds- 
løshed, og man har ment, at folketinget 
skulle have lejlighed til at drøfte den situa- 
tion, der da vil opstå. Under hensyn hertil 
stiller økonomi- og arbejdsministeren to æn- 
dringsforslag, og efter ændringsforslag nr. 1 
skal lovforslaget tages op til revision i sam- 
lingen 1958홢59. Ændringsforslag nr. 2 er 
af rent teknisk art. Jeg skal på udvalgets 
vegne anbefale ændringsforslagene og lov- 
forslaget som helhed til vedtagelse. 

Derudover skal jeg som partiets Ordfører 
kun tilføje en ganske enkelt ting, som ved- 
rører udlejning af de pågældende skoler i 
den periode, hvor der ikke er unge ledige; 
denne periode falder i april-maj홢oktober. 
Det er mig bekendt, at der i provinsens byer 
såvel som i landkommunerne, er stor inter- 
esse for lejrskoler indenfor folkeskolen, men 
at denne lejrskolebevægelse ofte savner ste- 
der, hvor man kan undervise børnene. Jeg 
skal derfor ved denne lejlighed gøre opmærk- 
som på, at nogle af de arbejdstekniske skóler 
er glimrende egnet til lejrskoler, idet de er 
beliggende i sådanne egne af landet, hvor 
mange interessante undersøgelser kunne 
foretages. Vi inå være meget lydhøre overfor 
ønsket om en udlejning af vore arbejdstek- 
niske ungdomsskoler i en periode, der stræk- 
ker sig fra nogle måneder før folkeskolens 
sommerferie til nogle måneder efter, og vi 
må have opmærksomheden henvendt på at 
få organiseret en anvendelse af de arbejds- 
tekniske ungdomsskoler til lejrskoler i dette 
tidsrum. 

Økonomi- og arbe jdsministeren (Krag): 
Jeg takker udvalget for den hurtige, velvil- 
lige og saglige behandling, der er blevet for- 
slaget til del. Jég havde håbet på, at revi- 
sionsklausulen helt kunne falde bort, men 
jeg har forstået, at der kunne blive enighed 
om en 5 års klausul, hvorfor jeg har stillet 
de to ændringsforslag, som jeg under de 
givne omstændigheder kan erklære mig til- 
fredsmed. 

Hermed sluttede forhandlingen. 


